
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 340 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 27. februar 2007 
 

Spørgsmål 340: 
"Vil ministeren oplyse antallet af nybagte fædre, der i 2006 overnattede på 

de danske hospitaler i forbindelse med moderens fødsel?" 

 

Svar: 
Jeg har anmodet Sundhedsstyrelsen om oplysninger til brug for besvarel-

sen. 

 

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at nogle fødeafdelinger har faciliteter til fæd-

rene. På nogle sygehuse er der overnatningsmuligheder på patienthotel. 

Der findes en mulighed for at registrere fædrene som indlagte, såkaldt ra-

ske ledsagere. Registreringen er ikke obligatorisk, og der er derfor ikke 

noget samlet overblik over, hvor mange fædre, som overnatter.  

 

En rundringning, som Sundhedsstyrelsen har foretaget, til enkelte sygehu-

se har vist, at heller ikke fødeafdelingerne har noget overblik over antallet 

af overnattende fædre. Et sygehus har dog oplyst over for Sundhedsstyrel-

sen, at det er de fleste fædre, der overnatter. 

 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger. 
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